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В Поморие - безплатни паркинги и лятно 
кино за хитови филми отваря врати

Общините в трескава 
пОдгОтОвка за сезОн 2021

Следващият 
брой на вестник 
„Черноморски 

фар“ ще излезе 
на 21 май

„Черноморски фар“

Крайморските общини за-
почнаха трескава подготовка 
за сезон 2021. И тази година 
неяснотите пред него са го-
леми, що се отнася за чужди-
те туристи, дошли с чартъри. 
Големите хотели сигурно  ще 
останат празни заради неиз-
пълнената чартърна програ-
ма, но малките градчета ще 
се фокусират отново върху 
родния турист.

На север и на юг се надяват 
сезонът да е силен, най-веро-
ятно отново силното лято ще 

тръгне от юли.
На първата присъствена 

борса след пандемията об-
щини и туристически бранш 
пристигнаха с надежда. 

В Приморско обновяват ин-
фраструктурата, в Поморие 
ще предложат безплатни пар-
кинги, лятно кино и нова пе-
шеходна зона. В Созопол 
също ще улеснят туристите 
с паркирането, обновен ам-
фитеатър, модерна визия на 
т.нар. Весела уличка и обно-
вена градска градина.

В Несебър няма да има синя 
зона, стана ясно вчера.

изпратиха випуск 2021

Четете на Стр. 4

Стр. 3

Бургазлии в повече ще паркират 
със стикери в платените зониСтр. 2

руснаците 
замениха 
нашето 

море  
с египет

Срещу 39 лева за 14 дни:

Целят се отново 
в БГ-туриста

10-11u

Пристанище 
Бургас празнува 
118 години  
с пускане на 
вода на модерен 
катамаран 
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Безплатни паркинги и лятно кино  

Силвия ШаТЪРОВа

Полагаме максимални 
усилия да популяризираме 
туристическите, културните 
и исторически забележител-
ности на Поморие. Още от 
началото на месец юни стар-
тираме с културния и спор-
тен календар на Общината, 
така че уикендите да пред-
лагат интересни събития, ко-
ито да привлекат туристи и 
гости в града ни. Работим по 
лятната програма, като един 
от акцентите ни е, че тази го-
дина лятно кино „Яворов“ 
ще заработи с пълния си ка-
пацитет и ще предлага както 
сцена за нови събития, така 
и кинопрожекции на хитови 
заглавия. Паркирането в По-

морие ще остане безплатно, 
с изключение на паркинга 
пред Общината и на Рибар-
ско пристанище – Поморие, 
които ще предлагат платено 
паркиране с осигурена ох-
рана и видеонаблюдение“, 
каза кметът на Поморие 
Иван Алексиев на среща с 
туристическия бранш. По 
време на срещата той пред-
стави и част от одобрения 
Генерален план за организа-
ция на движението, който 
предвижда още през това 
лято площадът пред НЧ 
„Просвета 1888“ да бъде пре-
устроен като пешеходна зо-
на.

Поморие отново ще по-
срещне фестивала на цър-
ковната музика, а на 19 юни 

- фестивала „Хоро край по-
морийския бряг“.

Пред присъстващите бе 

представен и работният ва-
риант на новия туристически 
сайт на Община Поморие, в 

който ще бъде поместена ин-
формация за всички хотели, 
ресторанти, къщи за гости, 

максим мОмЧИЛОВ 

Предварително Инициа-
тивният комитет внесе 
подписка за референдум 
„Подкрепяте ли предло-
жението с. Баня, с. Емона, 
с. Паницово и с. Козница 
да останат в границите на 
община Несебър“. 

Подписката бе с реше-
ние №227/08.04.2021 г. и 
депозирана до председа-
теля на Общинския съвет - 
Несебър, с копие до кмета 
на община Несебър, вне-
соха регистъра по чл. 27, 
ал.5 от Закона за пряко 
участие на гражданите в 
държавната власт и мест-
ното самоуправление. 
Членовете на Инициатив-
ния комитет са седем, а 
председател е Росица Ра-
кова, като в подписката с 
постоянен адрес към 
08.04.2021 г. са вписани 
164 жители от съставните 
селища. 

В протокола от 29 април 
на ГД на ГРАО към Минис-
терството на регионално-

то развитие и благоу-
стройството се установя-
ва, че броят на коректните 
записи са 139, а подписка-
та е подкрепена повече от 
предвидения минимум - 
1/10 (една десета) от граж-
даните с избирателни пра-
ва. 

На това основание Об-
щинският съвет - Несебър 
прие решение за провеж-
дането му при условие, че 
поставените въпроси не 
противоречат от чл.26, 
ал.2 от ЗПУГДВМС.     

Гласуването за рефе-
рендума в с. Баня, с. Емо-
на, с. Паницово и с. Козни-
ца ще започне на 4 юли.

Преди това общинските 
съветници на два пъти с 
огромно мнозинство гла-
суваха „против” Обзор и 
съставните селища да се 
отделят от община Несе-
бър, но областният упра-
вител на Бургаска област 
Вълчо Чолаков успя да 
прокара обзорския рефе-
рендум.

„Черноморски фар“

Пристанище Бургас ще от-
празнува 118 години от открива-
нето на първото съвременно 
пристанище с пускането на вода 

на първия в България хибриден 
екокатамаран. Той е построен 
по проект „Плаване през Черно 
море”, финансиран по ОП „Чер-
номорски басейн 2014-2020”. Зад 
него стои СНЦ „Гларус-Бургас“.

www.burgas.bg

                            
  

 

4 Площадът пред читалище 
„Просвета 1988“ става 
пешеходна зона

4 Снимат „Завръщане 2“ в 
градчето на 20 км от Бургас

Четири села около Обзор 
внесоха подписка за 
контрареферендум

Пристанище Бургас празнува 118 години 
с пускане на вода на модерен катамаран 

Програма за тържеството  
на 18 май 2021 г.:

10:00 часа - Пред Кулата на фа-
ропазача млади художници от ОУ 
„Св. Климент Охридски” ще участ-
ват в пленер „Морски ескиз”, орга-
низиран от НЧ „Изгрев 1909” - Бур-
гас. Творбите ще са посветени на 
годишнината на Бургаското прис-
танище и Европейския морски ден, 
който отбелязваме на 20 май. В 
пространството ще бъде подреде-
на изложба с рисунки на морска 
тематика.

11:00 часа – Посрещане на но-
вопостроения хибриден екокатама-
ран, който ще застане на 3-то ко-
рабно място пред „Магазия 1”.

11:10 часа – Първа демонстра-
ционна обиколка с екокатамарана 
в акваторията на пристанището с 
ученици от ПГМКР „Св. Никола”, 
които в бъдеще ще провеждат обу-
чения на него.

11:20 часа – В изложбената за-
ла на НХА на 2-ри етаж в „Мага-
зия 1” ще се проведе видеоконфе-
рентна връзка с участниците в 
проекта „Плаване през Черно мо-
ре”, от страна на Гърция и Грузия. 
Ще бъде представена презента-
ция за етапите на реализация на 
проекта.

12:00 – 13:00 часа – Демонстра-
ционни пътувания с хибридния ка-
тамаран в Бургаския залив за жур-
налисти и гости.

Георги РУСИНОВ

Избират нови управители 
на „Бургаски пазари“ и „Бла-
гоустройствени строежи“, 
става ясно от докладна за-
писка, входирана от замест-
ник-кмета Красимир Стойчев. 

Донка Христова изпълнява-
ше функцията на временен 
управител на „Бургаски паза-
ри“ от 12 февруари тази годи-
на, след като дългогодишният 
шеф Живко Панайотов се 
пенсионира. 

За поста на Иван Апосто-
лов в „Благоустройствени 
строежи“ не се яви кандидат 
и му бе дадено разрешение 
да е управител още 6 месеца, 
считано отново от 12 февруа-
ри, до провеждане на конкурс 
за позицията. 

Сега обаче тези срокове из-
тичат и се налага провеждане-
то на конкурси за двата поста. 

„Нововъведените правила 
изискват конкурсите да се 
провеждат на два етапа - пис-
мена и устна част (интервю), 
като за двете части се опреде-
лят минимални оценки, непос-

тигането на които е основание 
за отстраняването на канди-
датите от по-нататъшно учас-
тие в конкурсните процедури. 
Писмената част следва да 
включва представяне на кон-
цепция за развитие на пред-
приятието и приноса на кан-
дидата към неговото управле-
ние, като може да се включи и 
решаване на тест. С премина-
лите успешно писмената част 
се провежда интервю, а оце-

няването на кандидатите се 
извършва съгласно разрабо-
тената методика за оценка, 
Приложение №1 от Наредбата 
за условията и реда за упраж-
няване правата на собстве-
ност в търговските дружества, 
участието в граждански дру-
жества и сключването на до-
говори за съвместна дейност 
от Община Бургас“, посочва 
Стойчев в докладната.

Общински съвет – Бургас, в 

качеството му на упражняващ 
правата на собственост на 
Община Бургас, трябва да оп-
редели минималните специ-
фични изисквания за длъж-
ностите, необходимите доку-
менти, място и срок на пода-
ването им, начин на обявява-
не на конкурсите, както и да 
бъде определен състав и чле-
нове на комисия за номини-
ране, която да класира и оце-
ни кандидатите.

Избират нови управители  
на „Бургаски пазари“ и БКС

Иван Апостолов Живко Панайотов

Кметът Иван Алексиев показва новата транспортна схема, която ще влезе от 
следващата година в града, залага се предимно на еднопосочното движение, та-
ка ще има повече място за паркиране на автомобили
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отваря врати за хитови филми

туристически обекти, забе-
лежителности и др., напълно 
безплатно, по желание на 
бизнеса и всички заинтере-
совани страни.

Заместник-кметът Янчо 
Илиев съобщи, че Община 

Поморие предвижда сред-
ства в размер на 24 хил. ле-
ва за фонд „Култура“, като 
целта е да бъдат подкрепени 
чрез съфинансиране от Об-
щината всички нови идеи и 
предложения за културни 

празници и мероприятия от 
страна на туристическия 
бранш, неправителствените 
организации и др. местни 
инициативи.

През юни започват сним-
ките на филма „Завръщане 

2“, чийто сценарий е готов, а 
историята в „Завръщане 2“ 
ще е със същите главни ге-
рои, в чиито роли влязоха 
Орлин Павлов, Александър 
Кадиев, Бойко Кръстанов и 
самият Ники Илиев. Една от 
локациите ще е Поморие.

На срещата присъства 
представител на Летище 
Бургас, който съобщи, че за 
новия сезон са разкрити се-
дем нови линии, включител-
но Клуж (Румъния) – Бургас 
и Киев – Бургас.

Твърде динамична и неяс-
на е ситуацията с чартърни-
те полети и анулиране на по-
лети става в последния мо-
мент. В края на май ще ста-
не ясно каква ще е ситуаци-
ята с полетите през юни. 

Вече е ясно, че България 
не попада в руския списък с 
неприятелските държави. 
Само 6 хиляди руснаци, кои-
то имат собственост, ако 

дойдат, Поморие не трябва 
да се притеснява за сезона.

Полетите от Русия са ану-
лирани до края на май, но 
през юни стоят все още в 
системата на Летище Бур-
гас. През 2019 година руски-
ят пазар е бил на второ мяс-
то за плана на аеропорта, 
сега е на пето място като 
планирани полети.

Началникът на РУП Помо-
рие, гл. инспектор Георги Ку-
царов, съобщи мерките, кои-
то ще бъдат предприети за 
осигуряване спокойствието 
и сигурността за жителите, 
гостите и туристите на гр. 
Поморие, включително с 
осигуряване на общо 44 ко-
мандировани полицаи за пе-
риода от 15 юни до 15 сеп-
тември, със засилено при-
съствие на екипи през юли и 
август, както от “Охранител-
на”, така и от „Пътна поли-
ция“.

кРИмИ

Дрогиран 
моторист без 
малко не се 
уби, бягайки 
от ченгета

32-годишен криминално 
проявен и осъждан бургаз-
лия спретна истински екшън 
в Меден рудник. Служители 
от IV РУ – Бургас забеляза-
ли, че от стопанския двор на 
ул. „Коопе-ратор“ в посока 
ул. „Въстани-ческа“ се 
движи моторист. Подали му 
сигнал със стоп палка за 
проверка, но той не се под-
чинил и рязко увеличил ско-
ростта. Поел в посока бул. 
„Захари Стоянов“. В бли-
зост до дом № 20 на ул. 
„Кооператор“ обаче мото-
ристът загубил управление 
и самостоятелно изпаднал 
на платното за движение. 
Полицаите установили, че 
мъжът е неправоспособен 
водач, с отнета книжа. При 
личния обиск в каската му 
открили пакетче с метам-
фетамин. При огледа е кон-
статирано, че задната 
регистрационна табела на 
мотора е неистинска – била 
изработена от пластмаса с 
неестествен шрифт. За 
извършените нарушения на 
водача са съставени актове 
по Закона за движение по 
пътищата. Бургазлията 
отказал да бъде тестван за 
употреба на алкохол и нар-
котици. След пътния инци-
дент е настанен за лечение 
в МБАЛ „Бургасмед“, тъй 
като е получил нараняване 
по ръцете.

Дона мИТеВа

Туроператори, които 
работят на руския пазар, 
са скептични: руските ту-
ристи могат да дойдат, но 
могат и да не дойдат. Въ-
преки че България не е 
включена в забранител-
ния списък, шансът рус-
наци да почиват по наше-
то Черноморие не е го-
лям.

„На този етап няма чар-
търи, няма чартърна про-
грама. Никой нищо не 
знае. Няма запитвания 
от наши руски контраген-
ти нито за възрасти, нито 
за деца, които желаят да 
почиват по Черноморие-
то. Освен това, онези 
руснаци, които идват, в 
по-голямата си част са 
собственици на имоти, те 
не са туристи. Сега оба-
че и те започват да про-
дават“, категорична е Та-
мара Атанасова, туропе-
ратор.

Друг неин колега – Иван 
Кирязов, коментира, че 
евентуално към 15 юни се 
очакват някакви чартър-
ни полети, но това не е 
сигурно. Знае се в бран-
ша, че  се обсъждат  ва-
рианти за възобновяване 
на полетите с някои руски 
градове.

„В момента има отворе-
ни 22 визови центъра, ко-
ито обаче освен 35 евро 
такса за визата, събират 
и още 18 евро допълни-
телна такса за обслужва-
не.  От гледна точка цена 
– нашата виза е утежне-
на. А можехме в някои 
градове, откъдето има се-
риозни чартъри, да отва-
ряме само за лятото кон-
сулства. Това се говори 
от много години от турис-
тическия бранш, но нищо 
не е направено. Така ня-
ма да се плаща допълни-
телната такса. А в Египет  

например – руснаците ка-
цат на летището и там им 
издават  виза  срещу 25 
долара“, коментира Киря-
зов, допълвайки, че липс-
ват инициативи към Русия 
по отношение на туризма. 
„Единствено служебният 
премиер отправи писмо – 
сигнал, че България е го-
това да възобнови авио-
съобщенията с Русия. И 
нашите консулства, които 
са три, и визовите цен-
трове възобновиха изда-
ването на визите“, допъл-
ни той.

Русия има политика да 
експлоатира собствените 
си бази и онези – въз-
растни и деца, които ре-
шат да се възползват от 
вътрешния туризъм, полу-
чават редица преферен-
ции.

Атрактивни цени дадо-
ха и Египет, Турция, Алба-
ния, Гърция. Отварят се 
граници, премахват се 
писиари чрез двустранни 
споразумения.  Българ-
ският пазар стои извън 
тези ходове и съответно 
не е дневен ред.  

За да се повиши конку-
рентоспособността на 
страната ни на този па-
зар, от бранша припом-
нят, че от години се иска 
издаването на многократ-
ни визи, както и безплат-
ни визи за деца до 16 го-
дини, за студенти и пен-
сионери също. 

Дори и да се възстано-
вят полетите и да има  ня-
каква чартърна програма 
- тя няма да е от мащаби-
те, които са били пре-
дходни години. А и русна-
ците – собственици на 
апартаменти у нас, ста-
ват все по-малко.

Посещенията от Русия 
за 2019 година по данни 
на Министерството на ту-
ризма, са били над 450 
хиляди.

Георги РУСИНОВ

Детска градина в Карно-
бат ще бъде модернизира-
на. Това показва репор-
терска проверка на „Чер-
номорски фар“. Общината 
е обявила обществена по-
ръчка за целта. 

Тя се провежда във връз-
ка с подписано споразу-
мение от 15.02.2021-ва меж-

ду Министерство на труда 
и социалната политика и 
Община Карнобат за фи-
нансиране на дейностите 
за реализация на одобре-
ното с решение от 
05.02.2021-ва на Управител-
ния съвет на ПКБ проектно 
предложение по мярка 
М02 ,,Подобряване на со-
циалната инфраструкту-
ра“.

Обществената поръчка 
предвижда благоустроява-
не на дворно простран-
ство и изграждане на пло-
щадки в детска градина 
,,Мир“, находяща се на 
улица ,,Витоша“ №16 в Кар-
нобат.

Прогнозната стойност, 
която е заложена, е  
185 280.33 лева, без ДДС.

Руснаците замениха 
нашето море с Египет

Георги РУСИНОВ

Постоянната Комисия по 
транспорт към Общински съ-
вет – Бургас обмисля промени 
в Наредбата за условията и ре-
да за платено и безплатно пар-
киране и контролиран достъп 
на моторни превозни средства 
в определени зони на терито-
рията на община Бургас. По 
предложение на бургаския об-
ществен посредник Тодор 
Стамболиев са изготвени про-
мени, които да уредят правото 
и на хора без постоянен адрес, 
но със собственост в Бургас, 
да имат право да вадят стике-
ри за паркиране в обхвата на 
платените зони. Идеята е да 
могат два пъти в годината да 
закупуват стикер, струващ 39 
лева, който да важи за 14 дни. 

„Черноморски фар“ неедно-
кратно е писал по темата и е 
взимал мнението, както на 
различните състави на Транс-
портната комисия, така и на 
обществения посредник. Още 
в мандата на предния Общин-
ски съвет – Бургас Стамболи-
ев алармира, че получава мно-
го сигнали от наши съгражда-
ни, които живеят и работят в 
други градове, че когато си 
дойдат в Бургас трябва да за-
плащат за паркиране в „синя“ 
и „зелена“ зона. Обикновено 
тези хора си идват у дома за 
лятната почивка и покрай раз-
лични празници – Великден-
ски или Коледни и Новогодиш-
ни.

„В действащата към насто-
ящия момент Наредба, парки-
рането в зелена или синя зона 
срещу определена абонамент-
на цена и електронен стикер 
се разрешава само на лица, 

които имат постоянен адрес 
на територията на община Бур-
гас. С предлаганата промяна 
се дава възможност за изда-
ване на краткосрочен стикер в 
зоните за платено паркиране 
на гражданите, които нямат 
постоянен адрес на територи-
ята на община Бургас, но са  
собственици на имот, който по 
предназначението си е за жи-
лищни нужди. Справедливо е 
гражданите, които притежават 
в собственост имоти, попада-
щи в синя или зелена зона, да 
имат възможност и да могат 
да заплатят такса за паркира-
не и престой в зоната за пар-
киране, в близост до техните 
жилища“, посочва в докладна-
та записка председателят на 
комисията Евелина Михалева. 

Обяснено е, че проектът от 
Наредбата, заедно с мотивите 
за приемането му, са били 
публикувани на интернет стра-
ницата на Общински съвет – 
Бургас и Община Бургас в 
срок от 30 дни за представяне 

на предложения и становища. 
В този срок директорът на ОП 
„Транспорт“ Андрей Рунчев е 
направил свои предложения, 
които са възприети от комиси-
ята. 

В промените се посочва 
подробно, че хората, които ще 
закупуват стикери, трябва да 
не са собственици, както и да 
не са носители на правото на 
владение, или ползване върху 
гараж със статут на самостоя-
телен обект в сградата, или на 
гараж със статут на обща част 
в сградата, иди на отделно 
място за паркиране със статут 
на принадлежност към съот-
ветния самостоятелен обект в 
сградата, попадаща в обхвата 
на зоната за платено паркира-
не, включително и на гараж, 
определен като преместваем 
обект по смисъла на чл. 56 от 
ЗУТ.

Правото на платено парки-
ране за 14-дневен срок ще се 
издава единствено за един ав-
томобил на един собственик, 

или съсобственик на съответ-
ния жилищен имот, включител-
но и когато имотът е семейна 
общност. Автомобилът трябва 
да е собственост на правоима-
щия или съпружеска имущест-
вена общност, или да е закупе-
но от лицето, или съпруга му 
на лизинг, или да е собстве-
ност или закупено на лизинг 
от родител на правоимащото 
лице, настойник, попечител, от 
син/дъщеря на правоимащия.

За да се издаде стикер ще 
трябва да се представя нота-
риален акт, или друг документ 
за собственост на недвижи-
мия имот, заедно със Справка 
по данни за физическото лице 
за вписвания, отбелязвания и 
заличавания, издадена от 
Служба по вписванията Бур-
гас, не по-късно от 5 дни преди 
датата на подаване на заявле-
нието и декларация по обра-
зец. За установяване на някои 
обстоятелства могат да бъдат 
поискани и други документи, 
като Договор за лизинг, Удос-
товерение или акт за раждане, 
Удостоверение за наследници 
и други.

В случаите на последващо 
установени декларирани не-
верни обстоятелства и/или 
представени към заявлението 
документи с невярно съдържа-
ние, издаденият краткосрочен 
стикер се анулира, като се ин-
формират компетентните орга-
ни, а платената сума не се въз-
становява.

Промените в наредбата ще 
влязат в сила от 1 юни 2021-ва, 
като преди това ще бъдат об-
съдени в комисиите към Об-
щински съвет – Бургас, а на 26 
май и на заседанието на мест-
ния парламент.

Модернизират детска градина в Карнобат

Бургазлии в повече ще паркират  
със стикери в платените зони



„Черноморски фар“

СУ „Любен Каравелов“ в Несебър изпрати 
своите абитуриенти изключително емоционал-
но. За последен път чуха училищния звънец 40 
зрелостници от две паралелки с класни ръко-
водители Камелия Симеонова и Паунка Русева. 
Тържеството на напускащите училището мла-
ди хора бе изпълнено с думи на гордост, думи 
на признателност и благодарност към учители-
те за всеотдайния им труд, за обичта, за споде-
лените радости и тревоги по пътя на познанието 
и порастването. 

„Дойдохме при вас, мили учители, като деца. 
Вие създадохте от нас личности, готови да поемат 
по стръмния път на живота“, бяха част от развъл-
нуваните признания на абитуриентите. 

Малко преди официалните обръщения, както 
повелява традицията, училищното знаме бе пре-
дадено на бъдещите абитуриенти.

Тържеството на зрелостниците уважи кметът на 
община Несебър Николай Димитров. В обръще-
нието си към тях той им пожела да бъдат увере-
ни в себе си и собствените си сили, да надграж-
дат наученото, да отстояват мечтите си и да се 
реализират  успешно в 
живота.

„Мили ученици, гор-
да съм, че бяхте част 
от дългогодишната ис-
тория на СУ „Любен 
Каравелов“, но очак-
вам от Вас да посрещ-
нете достойно и предиз-
викателството, нарече-
но „живот“. Пожелавам 
Ви да бъдете отговорни 
и достойни хора, толе-
рантни и трудолюбиви, 
да превръщате трудно-
стите в победа, а меч-
тите си в реалност, да 
не се отказвате от тях 
и  да вярвате, че успе-
хът е с Вас!“, подчерта 
в словото си директо-
рът на училището Ирина 
Велкова.

Спазвайки устано-
вената традиция всеки 
випуск да оставя нещо 
след себе си, абитури-
ентите подариха стой-
ки за колела, с които 
дават възможност на 
учениците да се прид-
вижват до СУ „Любен 
Каравелов“ с велоси-
педи. Зрелостниците от 
двете паралелки бяха 
удостоени и с грамо-
ти от кмета на община 
Несебър за инициатива-
та им по засаждане на 
дръвчета около спорт-
ните площадки в ж.к. 
„Черно море“.

В празничната програма последва хумористи-
чен скеч, подготвен от завършващите, както и танц 
в изпълнение на звездата на 12„б“ клас Дейвид 
Йовчев и неговата партньорка Марта Доглушна. 
Обръщение към абитуриентите отправи и Дарина 

Ганчева от 11 „б“ клас, а ведна-
га след това в забавни гатанки 
зрелостниците описваха свои-
те учители и им поднасяха цве-
тя след края на всяка. 

Поздрав към завършващи-
те поднесе и Мая Дунебабина 
от Българския младежки чер-
вен кръст, а след това в небе-
то политнаха бели и червени 
балони.

Към края на тържеството все-
ки абитуриент получи забавна 
номинация, която бе посрещ-
ната с много аплодисменти от 
присъстващите.

Финал на емоционалното 
изпращане сложи право бъл-
гарско хоро, което се изви 
на улицата пред СУ „Любен 
Каравелов“.  

„Черноморски фар“

Тържествен концерт-
спектакъл в Летния те-
атър ознаменува 50-го-
дишния юбилей на едно 
от най-елитните учили-
ща в Бургас - Английска 
езикова гимназия „Гео 
Милев”. На него при-
състваха много препо-
даватели, ученици и ре-
дица от именитите бивши 
възпитаници на АЕГ „Гео 
Милев“.

Директорът на гим-
назията, г-жа Жаклин 
Нейчева, получи поздра-
вителен адрес и специ-
ална грамота по повод 
50-годишния юбилей на 
АЕГ „Гео Милев“ от име-
то на кмета Димитър 
Николов.

„Вече половин век бур-
гаската английска гимна-
зия следва и пази тра-
дициите на българската 
просвета. Освен това, 
училището през тези го-
дини е носител на модер-
нистичния европейски и 
световен дух. Усилената 
и активна работа на ръ-
ководители и педагози 

превърнаха за 50 годи-
ни английската гимна-
зия в желано и привле-
кателно място за обуче-
ние в Бургас и в страна-
та. Пожелавам Ви здра-
ве и още по-големи ус-
пехи в науката и обра-
зованието! Честит 50-го-
дишен юбилей, АЕГ „Гео 
Милев“!“, се казва в поз-
дравлението на кмета 
Николов.

Тържественият кон-
церт-спектакъл в Летен 
театър бе финалното съ-
битие от богатата с ин-
тересни прояви праз-
нична програма, посве-

тена на 50-годишнина-
та от основаването на 
Английската гимназия в 
морския град.

Събитията за ознаме-
нуване на половинве-
ковния юбилей на гимна-
зията започнаха още на 
15 февруари с конкурс 
за литература и изоб-
разително изкуство на 
тема „Моето училище – 
моят свят” и писане на 
текст за химн на учили-
щето. Последва общин-

ското онлайн състеза-
ние „Човекът е всичко”, 
състезания по природ-
ни науки и по устен пре-
вод от английски, китай-
ски и португалски. През 
април бяха представе-
ни филм за историята за 
АЕГ „Гео Милев”, юбиле-
ен годишник на гимнази-
ята и музикално -поетич-
ния спектакъл по стихове 
на Петя Дубарова със за-
главие „На времето свет-
лия ход…”.

Чф4 Тема на деня18-20 МАЙ 2021

С тържествен концерт 
Английската отбеляза юбилей

„Черноморски фар“

Професионална гим-
назия по строителство, 
архитектура и геоде-
зия "Кольо Фичето" - 
Бургас изпрати своите 
зрелостници. Випускът 
продължи традицията 
и записа видеопосла-
ние към учениците, ко-
ито остават в училище-
то, както и към всички 
седмокласници, които 
ще кандидатстват това 
лято. То вече е качено 
в канала на гимназията 

в Youtube.
Усмивки, снимки и цве-

тя изпълниха двора на учи-
лището. Абитуриентите бяха 
поздравени от Кая Кехайова 
от 10б клас, която прочете 
приветствие от Ученическия 
съвет. Димитрина Цветкова 
от 10а изпълни песента на 
Мери Бойс Бенд "Непознати 
улици", а танцовият състав 
при гимназията внесе на-
строение с кънтри танц, в 
който освен ученички, танцу-
ваше и ръководителката на 
състава Лорета Йовчева.

Йоана Димитрова 
от 12б клас се сбо-
гува с училището 
от името на всички 
абитуриенти и връ-
чи тяхното послание 
на заместник-дирек-
тора на гимназията 
г-жа Мария Жекова. 
Зрелостниците пре-
минаха за после-
ден път под знамето 
на Строителния и се 
хванаха на хоро под 
съпровода на гайда-
та на Атанас Иванов 

от 9е. 
 В небето по-

летя и бял гълъб, 
пуснат от зре-
лостниците от 
12г клас. Така 
те се сбогува-
ха със своята 
първа класна 
г-жа Людмила 
Илиева, която 
почина внезап-
но в края на 
2018 г. 

40 зрелостници  
чуха последния звънец

Абитуриентите от Строителната 
гимназия с видеопослание

Николай Димитров

Ирина Велкова



Двоен празник имаше в 
СУ "Никола Вапцаров" - Ай-
тос на 14 май 2021 г. - пър-
вокласниците положиха Ва-
пцаровска клетва и запом-
нящо се бяха изпратени два-
надесетокласниците от Ви-

пуск 2021.
За първи път двете най-ва-

жни училищни събития бяха 
обединени в общ празник. 
Вокална група "Усмивка" с 
ръководител Валя Ивано-
ва огласи двора с химна на 

училището и развълнува до-
макини и гости с песента "От 
тука започва България". С 
нова композиция, специал-
но за случая, изпъкна и ма-
жоретният състав "Морски 
сирени" с ръководители Ве-
села Захариева и Маргарита 
Стратиева.

Гости на тържеството бяха 
кметът на община Айтос Ва-
сил Едрев, директорът на Ди-
рекция КОВЗС Диню Динев, 
началникът на Военен клуб 
Айтос Иван Иларев, предсе-
дателят на Общински коми-
тет "Васил Левски" Атанас 
Атанасов, учители-ветера-
ни, оставили трайна следа в 
живота на училището, роди-
тели и много приятели на Ва-
пцаровци.

Вълнуващо беше обръще-
нието на директора на учи-
лището Ирина Вътева към 
първокласниците и зрелост-

ниците, които "остават Ва-
пцаровци завинаги". Думи 
на благодарност към ръко-
водството на училището и 
преподавателите поднесо-
ха Росица Георгиева от име-

то на родителите на първок-
ласниците и Биназие Мех-
мед - от името на родители-
те на абитуриентите. Двана-
десетокласниците, и първок-
ласниците засадиха дръвче-

та, в чиито корени положиха 
капсули на времето.

Снимките от събитие-
то са на фотографа Мария 
Филипова.
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ПриятеЛ
Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година

народен

18-20 МАЙ 2021, бр. 470

Тази година 28 от общо 75 
абитуриенти са отличници, 
стана ясно на 14 май., деня, 
в който СУ "Христо Ботев" - 
Айтос тържествено изпрати 
Випуск 2021. Онлайн обуче-
нието на зрелостниците не 
се е отразило на традици-
онно отличните резултати 
на всеки училищен випуск, 

категорични бяха и препода-
вателите, и родителите. 

Тържественото събитие 
за изпращането на Випуск 
2021 започна с предаване 
на училищното знаме на ХІ 
клас. Всеки от отличниците 
на випуска получи от дирек-
тора Пенка Кирязова плакет 
и грамота за достойното си 
представяне през 12-годиш-
ното обучение. 

Емоционалното събитие 
беше оцветено от балони, 
усмивки, много цветя и въл-
нуващи сбогувания с люби-
мите преподаватели.

НП

СУ „Никола Вапцаров“ изпрати випуск 2021

Випуск 2021 на СУ „Христо 
Ботев“ с 28 отличници

Първолаците положиха Вапцаровска клетва

Вапцаровска клетва

Всеки от 
тях получи 
плакет и 
грамота от 
директора



Писателката Неда Антонова 
гостува в Айтос на 11 май - Деня 
на светите братя Кирил и Мето-
дий, за да представи историче-
ските си романи на среща с учи-
телите и учениците на СУ "Хрис-
то Ботев". Гостуването на Анто-
нова беше във връзка с Проект 
на Национален фонд „Култура”, 
Програма „Творчески инициати-
ви“ за стимулиране на четенето 
на младите хора и запознаване-
то им с българските национал-
ни герои през съвременната ли-
тература в романите на Неда Ан-
тонова. НП не пропусна възмож-
ността да се срещне и да разго-
варя известната писателка.

- Познаваме Ви като ав-
тор на 20 исторически рома-
на. Какво още трябва да зна-
ем за Неда Антонова?

- Има много неща, които за 
автора, като за жив човек, мо-
гат да се знаят, но те не са инте-
ресни, те са просто част от бита. 
Но това, което за всеки автор 
трябва да се знае е, какво му е 
струвало онова, което той е ос-
тавил на листа. Струва парче-
та душа. Или както отговаря Хе-
мингуей, когато го питат „как пи-
шеш?“: "Ооо, проста работа, ся-
даш на пишещата машина и кър-
виш". Точно това е всеки такъв 
художествен труд. Превръщаш 
себе си в думи, в образи или в 
сграда, или в нещо такова - ако 
е архитект човекът на изкуство-
то. Но това заедно, с огромно-
то изчерпване на наличността, 
носи зареждане. Защото е нуж-
на само една добра дума - ние 
на повече не разчитаме. Добра-
та дума на читателя за нас е най- 
голямата награда.

- Как намирате време за 
всички огромни като труд из-
следвания, за да се доберете 
до една историческа истина?

- Точно така - за да се добе-
ре човек до търсената информа-
ция, много трябва да се рови и 
да търси. И не само от един из-
точник - два, три и да ги срав-
нява, за да види къде е исти-
ната. И все пак, има едно мал-
ко облекчение в нашия труд, за 
разлика от труда на историците 
изследователи. И то е, че ако в 
някои исторически периоди има 
факти, за които никой не знае, 
писателят може да ги измисли, 
докато историкът не може. Исто-
рикът вижда само това, което е 
било, той нищо повече не може 
да привнесе в историята или в 
сцената, или в случая. Но авто-
рът може да си послужи с хипо-
теза, с някакво свое предполо-
жение художествено, и така да 
продължи нататък работата си. 
И това може би, прави разлика-
та между художествената исто-
рическа проза и изследванията 
на историците специалисти.

- Кое ви насочи към истори-
ческа проза и личностите от 
нашата история? Защо реши-
хте точно за тях да пишете?

- Има едно такова правило, 
което всички писатели го зна-
ят. Има теми, които авторът тър-
си. Има и теми, които сами тър-
сят автора. Навремето, кога-
то бях млада и пишех стихотво-
рения, дори първата ми книга е 
стихосбирка, един много стра-
нен случай ме тласна към писа-
нето на проза. Много дълга ис-
тория. Аз не допусках, че мога 
да пиша проза, такава ми беше 
нагласата. Но случаят беше та-
къв, че не биваше да го пропус-
на и приех. Беше много трудно, 
но после се оказа, че имам най-
голяма вътрешна нагласа за ис-
торическите теми. А що се отна-
ся за нашите възрожденци Лев-
ски, Ботев, Паисий, безсмърт-
ната според мен царица Елео-
нора, там темите сами ме нами-
раха. Търсех нещо в интернет 
за нестинарството, по друг по-
вод ми трябваше. Изведнъж на-
мерих едно изречение, че цари-
ца Елеонора е спасила от разру-
шаване Боянската църква. Това 
беше достатъчно. Аз просто ах-
нах и викам си: ето това е, и за-
почнах да търся, да пътувам, да 
събирам.... 

- Дотогава царица Елеоно-
ра беше непозната личност 
за Вас?

- Абсолютно. В България мал-
цина знаят за нея, макар че на-
правихме документален филм 

и книгата се преиздава непре-
къснато. Но все пак, малко по-
вече хора вече знаят. Беше при-
ключение на духа. Търсиш нищо 
в нейното княжество - никак-
во съдействие, не ме пуснаха 
дори в замъка. Много руски из-
вори ползвах, беше страшно ин-
тересно. И после, когато тряб-
ваше всички парчета, всичките 
тези трохички да се омесят за-
едно в един хляб, и когато всич-
ко свърши - изпитах удоволст-
вие, че съм си свършила рабо-
тата. Въздъхнах и си казах „Ох, 
свърши се“. И остава една тиха 
радост и тъга, че нещо мно-
го хубаво е свършило, оттам е 
и тъгата. 

- Има ли исторически пери-
оди, в които е неизвестно как-
во се случва с Вашите герои? 
И как запълвате тези периоди 
от живота им? 

- Имало е, разбира се. Има 
такива периоди, и най-яркият в 
това отношение е в книгата за 
Паисий. Защото много малко 
се знае за него. Но все пак от 
малкото, което се знае, попад-
нах на едно изречение в една 
историческа статия, че той оти-
ва в манастира „Хилендар“ през 
1745 година. Десет години, до 
1755 г., за него не се знае нищо. 
Брат му е бил там и за брат му 
пише в кондиката на манасти-
ра, за другите монаси се пише, 
но за Паисий - нито дума. Къде 
е бил през това време, никой не 
може да каже.

Големият български специа-
лист, изследовател на Паисий - 
акад. Иван Радев., написал по-
редица от книги под заглавие 
„Паисиада“, за съжаление пре-
ди три-четири месеца почина. 
Питам го и него - той казва: ни-
кой не знае. И тука вече, това е 
златната мина за автора.

Знае се едно - че е постъпил 
в манастира. Но не и къде е бил 
през тези десет години и какво 
е правил? И тука вече авторът 
започва, т.нар. фикция, т.е. худо-
жествената измислица, която не 
е произволна в никакъв случай. 
Тя трябва да произтича от дото-
гавашния му живот и равномер-
но да стига до бъдещия, т.е. до 
написването на историята.

- Т.е. трябваше да напише-
те какво вероятно се е случи-
ло в живота му през тези де-
сет години?

- Ама как, като никой нищо не 
казва и не знае. И тук е вече го-
лямата търсаческа роля. Под-
робности оттук-оттам, за вре-
мето - как са се хранили хора-

та, как са се обличали, какво е 
било? Всичко трябва да произ-
тича от времето. Не може да е 
произволна измислицата. И ко-
гато книгата стана готова, аз по-
молих Иван Радев да я проче-
те. И той ми каза: „Е, не пред-
полагах, че това е било възмож-
но, но така си го разказала, че 
го вярвам“. Но тука не е мое-
то майсторство или нещо дру-
го - това е част от Божията ис-
кра в нас. Да умеем някак си да 
свързваме нещата и измисли-
цата да звучи като истина. Но е 
трудно. Трудно е, но пък радост-
та е голяма.

- Паисий ли беше най-труд-
ният Ви образ?

- Да, той беше. Защото при 
Левски - проблемът беше ог-
ромен масив от книги, от спо-
мени, от какво ли не, много из-
следвания. И аз трябваше да из-
бера онова, което ми е най-ва-
жно, най-върши работа за тема-
та. При Паисий беше точно обра-
тното - огромен масив от праз-
нота. Нищо.

- Как ви стига времето за 
всичко това?

- Когато имах деца, които ис-
каха да се грижа за тях, съпруг 
и къща, беше ми трудно. Тогава 
сложих очилата, защото рабо-
тех само нощем, когато къщата 
утихне и децата заспят. После 
децата ми пораснаха, съпругът 
ми, за съжаление, се пресели 
в по-добрия свят, и аз останах 
сама. С децата си живея, сина и 
снахата, но те, да ми са живи и 
здрави, поеха абсолютно всич-
ки битови грижи. Аз с нищо не 
се занимавам, никой не ме без-
покои. Аз за нищо друго не ми-
сля, освен за книгите си. Труд-
но е, ако авторът няма тази сво-
бода, от битието освободен. За-
щото колега ми разказваше, че 
е започнал една добра книга - 
разказа ми даже сюжета, мно-
го интересен. "Но като седна да 
пиша, първата ми мисъл е дали 
ще можем да вържем месеца, и 
ми се отщява да пиша", споде-
лял ми е той. Слава богу, не съм 
имала такива проблеми, благо-
дарение на Бог, на мъжа ми, на 
децата ми и на всички хора око-
ло мен. Но има жени пенсионер-
ки, които по цял ден гледат те-
левизия, няма лошо, но те ня-
мат нагласата за друго. Дока-
то при нас - то отвътре ти идва 
- всяка свободна минута да пра-
виш нещо, което да привличаш 
към темата. Това е основна цел 
в живота. Заради това живееш. 
Няма друго.

- Вярно ли е, че Паисий е бил 
рус, висок? Някаква асоциа-
ция с Левски ли търсихте?

- Да, абсолютно. Случи се, ко-
гато прочетох едно интервю на 
акад. Петър Динеков по повод 
на Паисий. Той казва: „Преда-
нията донасят, от много стари 
хора съм чувал, че той е бил ви-
сок, рус, пъргав, много слаб, т.е. 
жилав, буен, пламенен“. И по-
неже вече бях написала книга-
та за Левски, когато ги сравня-
вам, виждам една малка разли-
ка - само в ръста. Левски е бил 
със среден ръст - 172 см, дока-
то Паисий е бил висок. Прили-
ката е във всичко останало - и 
в това, че после Левски усвоя-
ва прабългарското бойно изку-
ство. Всичкото това идва от Па-
исий. И вече ща - не ща, запо-
чнах да вярвам, че съществува 
прераждането. В XVIII век същи-
ят, но на по-високо ниво - орга-
низатор през XIX век. Дори да 
бях върл материалист, пак щях 
да повярвам в това.

- Има ли друг такъв автор 
в България, който непрекъс-
нато чете, за да извади исто-
рическата истината и после 
да я поднесе в художестве-

на форма?
- Сигурно колегите четат, все-

ки в своята област. Разбира се, 
когато се пишат съвременни ро-
мани, много неща са преживени 
лично. Не че се пишат по-лесно. 
Но човек го е преживял или го е 
наблюдавал у близките си. Дока-
то в историческите не можеш да 
се отклониш. 

Има един такъв морал в рабо-
тата - можеш да измислиш само 
тогава, когато няма кой да каже 
как е било. Било то книга, било 
спомен, било човек - само тога-
ва можеш да измислиш. Докато 
в съвременния роман може да 
измислиш колкото искаш. Никой 
не знае утре какво ще стане.

- Историците какво казват 
за Вашите исторически ро-
мани?

- Не само за моите - те по 
принцип се отнасят скептично 
към историческото четиво. Те 
казват - хубаво е, че чете на-
родът, че се интересува, че ус-
воява исторически факти, исти-
ни, но писателите много измис-
лят. Да, така е и това е разлика-
та между нас и тях. И тогава им 
казвам, така, малко злобничко - 
да, но нас ни четат, а вас ви изу-
чават само други историци и ни-
кой вас не ви чете.

- Всички исторически лич-
ности ли могат да бъдат 
обект на внимание от Ваша 
страна?

- Могат, всички. Самият факт, 
че са творили история - това 
вече е вид творчество. Достатъч-
но е да опишеш, да кажем Филип 
Тотю. С всичките му противоре-
чиви деяния -   и в полза, и във 
вреда на българското революци-
онно движение. Животът на все-
ки човек е един роман. Друг е 
въпросът, че някои са по-скучни 
романи, други по-ярки, по-инте-
ресни, но що се отнася до исто-
рическите личности, всяка една 
личност е ярка посвоему. Друг е 
и въпросът, че не всички са ед-
накво популярни. Да кажем, да 
напишеш книга за Филип Тотю 
е добре, но едва ли много хора 
ще посегнат към нея. И колкото 
неприятно да звучи, авторът си 
мисли за колко хора пише. Нещо 
може да е  много интересно за 
теб или за науката, но ако няма 
кой да го прочете, какъв е сми-
сълът да бъде написано?

- Сигурно трудно се стига 
до интимния живот на тези 
личности? До отношенията 
им с жените, до пикантното?

- Това е човешкото. Ботев си 
е Ботев, обаче е казал: „Знай, 

че после Отечеството, най- мно-
го съм обичал тебе“. Коя е тази 
жена, която този гениален, кра-
сив мъж, атрактивен герой, оби-
ча най-много след Отечеството, 
т.е. до смърт?

- От какво е продиктувана 
тази любов?

- Няма да кажа. Прочетете 
книгата и ще видите.

- Кой е следващия Ви ге-
рой? Сигурно вече работите 
върху нова книга?

- Луд умора няма. Дарбата е 
такова нещо - като заразата, 
като наркозата. То не те оставя 
намира - болен, здрав, щеш, не 
щеш, каквото и да правиш - то 
те върти отвътре.

- Може ли да се изчете всич-
ко за една историческа лич-
ност? Ако има една непроче-
тена книга и се окаже, че там 
има нещо важно, нещо, което 
сте пропуснали?

- Много съжалявам, и това 
го приемам като личен неус-
пех. Имала съм такива случаи 
- ти знаеш ли, че в еди-коя си 
книга, преведено от еди-къде 
си, е казано това-онова - а аз 
не го знам. Предимството е, 
че има втори издания и винаги 

можеш да прибавиш това, кое-
то искаш. 

В момента, за това, за което 
пиша, е голяма каша. Но големи-
ят проблем на книгата е, защо 
беше допуснато от балканските 
владетели да паднем под турско 
робство. А глазурата на тортата, 
сладкото е голямата любов меж-
ду българската княгиня Кера Та-
мара и султан Мурад I. 

- Може ли тези човешки от-
ношения да са диктували ис-
торията?

- Разбира се. Той много я оби-
чал, а има и други обстоятелства 
- като излезе книгата, ще видиш. 
Наложила му е да иде до Източ-
на Странджа - нейна собстве-
ност и нейно владение. Владе-
ела е Източна Странджа дълго 
време, докато тя и синът й са 
били живи, а там турчин не е 
стъпвал. Това нещо е било чис-
то българско и тя го е владеела, 
тъй както е гледала баща - вла-
детел на българските земи. Из-
ключителна жена, която с всич-
ко, което е правила и с влияни-
ето си върху Мурад е задържа-
ла с 18-20 години агресията на 
турците.

- От историята не знаем 
много за тези личности и за 
отношенията им.

- И аз не знаех. Нещо гово-
рихме във фейсбук с една моя 
позната, и тя ми пише: „Знаете 
ли че аз съм от Хасекията и тя е 
била там“ - и така се почна. За-
ведоха ме в Източна Странджа, 
обиколихме и видяхме. Прекрас-
но, но проблемът е дали ще мога 
така добре да го изразя, че вие 
да усетите тази прекрасност. 
Нашият проблем е на автора - 
той го усеща пълно, ярко, хуба-
во. Знаеш ли колко е голяма раз-
ликата между онова, което плу-
ва в съзнанието - красиво, ярко, 
и като го гледаш даже сълзи ти 
текат. Напишеш го, и като го про-
четеш си казваш - този боклук аз 
ли съм го написал?

- Има ли такива случаи - да 
се откажете от написаното?

- Имало е скъсани и хвърлени 
страници. При мен е и качество, 
и недостатък - помня ги наизуст. 
Каквото съм написала, го помня, 
цели сцени, пасажи. Но когато 
имаш звезден час и когато си из-
лееш душата, има и такива мо-
менти - после като го прочетеш, 
си викаш: Господи, аз съм вели-
ка. Боже, страхотен текст.

- За първи път сте в Ай-
тос? 

- За първи път. Мислех да ид-
вам още преди тази среща.

- Къде живеете в момен-
та?

- Живея в Търговище, иначе 
съм от Плевенския край. А дру-
гата ми къща е в София -  там 
живяхме дълго и после се ус-
тановихме в Търговище. Мои, 
чисто творчески причини. Тук, 
през Айтос, е минавала грани-
цата между България и Турска-
та империя най-напред, когато 
цар е бил Иван-Александър. Тук 
е минавала - през Айтос, Ямбол, 
Карнобат. Затова имах нужда да 
видя ландшафта и да видя как-
во е било.

- Коя книга ще представи-
те на учениците от СУ "Хрис-
то Ботев"?

- Понеже училището се казва 
„Христо Ботев“, аз исках за Бо-
тев повече да говоря, но ако де-
цата се интересуват, бих им раз-
казвала и за други исторически 
личности. Искам да разкажа не 
за нещата, които се знаят. За ца-
рица Елеонора, например, която 
е изключителна жена.

- Ще Ви върна към романа 
за Паисий. Защо го нарекохте 
"Безмълвие"?

- Защото има една част от ро-
мана, наречена „Безмълвие“. 
Това е във времето когато Па-
исий се е готвил за таксидар - 
да ходи и да събира поклонни-
ци, да ги води в Хилендар, за да 
оставят там дарения. Защото ма-
настирът е задлъжнял пред тур-
ската власт с данъци - и са ка-
зали: или си плащате данъци-
те, или ви рушим. Подбират де-
сетима по-интелигентни монаси 
за тази работа, обучават ги на 
прабългарско бойно изкуство, 
за да могат да се защитават и 
да не ги обират разбойниците 
по пътищата. Но за да си готов, 
ти налагат едно безмълвие от 40 
дни, през които не трябва нито 
дума да произнасяш. Целта е да 
се опита максимално да забра-
ви всичко, което е знаел дото-
гава - майка, баща, братя, сес-
три, къде е роден, къде е учил. 
Всичко да забрави и да осво-
боди ума си, за да може, кога-
то срещне разбойници по пъти-
щата, да има толкова ясна и ос-
тра мисъл, че да предвиди ония 
какво мислят да направят. Дали 
с ятаган ще го ударят, дали с ко-
пие, дали с камък - да може да 
предвиди, и да удари на точно-
то място, за да не бъде жертва. 
Това го може само чистият ум. 
Много е трудно.

- Това исторически факт 
ли е, или е художествена из-
мислица? 

- Истина е, говорих с хора, ко-
ито са били в Хилендар, и с един 
архимандрит, с когото станахме 
приятели. Той твърди, че са чу-
вали, че през XVIII век е имало 
обучение в безмълвие. А без-
мълвието е безмълвие на душа-
та, на мисълта. Да няма мисъл 
- съзнанието ти да е чисто като 
бял екран.

- Ходихте ли до манасти-
ра?

- Да, но там жени не се до-
пускат. Много разговарях с мо-
наси извън манастира, разгова-
рях даже с двама студенти, кои-
то са били там като зидаро-ма-
зачи през лятото - в килията на 
Паисий са зидали и боядисвали. 
Сега и мъж да отиде, не може да 
види килията на Паисий, защото 
сърбите са я зазидали. Хилендар 
винаги е бил сръбски манастир, 
Зограф е бил български.

- Някой разказва ли за тази 
килия? Някъде има ли я оп-
исана?

- Има хора, които са я видели, 
и затова в Банско има Мемоа-
рен комплекс, където е възста-
новена едно към едно тази килия 
- с дървената маса, с камината, 
и всичко което е било.

- Имате ли, да го кажем - ис-
торическо образование?

- Не. Първоначално съм за-
вършила средно-педагогиче-
ско училище преди много годи-
ни. Аз съм на 80 години. През 
1958 г. съм завършила и ведна-
га се ожених. И така тръгнахме 
учители по Добруджа, но тежко 
беше и затова влязохме в Уни-
верситета във Велико Търново. 
Бях там само една година, защо-
то издържах конкурс и отидох в 
Ленинград. Там завърших Инсти-
тута за култура. “Управление на 
културата“, това е моята специ-
алност. Но като се завърнах, не 
ми се наложи да работя по нея, 
защото откриха списание "Оте-
чество" в София и веднага ме на-
значиха. Не е лек, но е много ин-
тересен животът ми.

НП
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Неда Антонова в Айтос

Авторката на  
20 исторически 
романа пред НП



Първи областен конкурс 
по испански език и кул-
тура с участието на ай-
тозлии се проведе в за-
лата на Областна упра-
ва - Бургас на 14 май т.г. 
Конкурсът беше органи-
зиран от „ЕSTREYA“ БЪЛ-
ГАРО-ИСПАНСКИ КУЛТУ-
РЕН ЦЕНТЪР,  с подкре-
пата на областния упра-
вител Вълчо Чолаков и на 
общините Айтос, Поморие 
и Бургас.

Инициативата включва-
ше и Първи областен кон-
курс за изработване на 
плакат по темата "Испан-
ски език и култура", в кой-
то участваха 20 ученици 
от СУ "Христо Ботев" - Ай-
тос. Изложбата на плакати 
беше официално открита 
на 14 май, можете да я по-
сетите в залата на Област-
на администрация - Бургас 
от 21 май т.г., научи НП от 
организаторите.

В същия ден представи-
телите на БЪЛГАРО-ИС-

ПАНСКИ КУЛТУРЕН ЦЕН-
ТЪР Петя Кирилова и Ан-
тонио Перез организира-
ха и Първия областен кон-
курс за своите ученици 
от градовете Бургас, По-
морие и Айтос. Темите на 
конкурса бяха „Грамати-

ка“, „Музика“ и „Испанска 
кухня“ с практическа зада-
ча - испанска тортиля. 

Изключително добро 
беше представянето на 
нашия отбор - "Орлите на 
Айтос". "След английския, 
дойде ред на испанския 
език! Предизвикахме се 
с един много благозву-
чен и мелодичен език, с 
една нова култура. Пода-
рихме си емоции, спортен 
хъс и мъничко адреналин 
с участието си. Благодаря 
на ЕSTREYA и на страхот-
ния отбор на Las Aguilas 
del Aytos („Орлите на Ай-
тос“)", коментира за об-
щинското издание учас-
тието на айтозлии, препо-
давателката по английски 
език в СУ "Христо Ботев", 
Бранимира Николова.

НП

Иван Русев, ученик в IX 
в клас на СУ "Никола Й. 
Вапцаров" - Айтос беше 
сред най-силните учас-
тници в Седмия кръг на 
националното мотосъсте-
зание по планинско спус-
кане (DH - downhill). в Пе-
трич, на 15 май 2021 г. И 
както винаги, в оспорва-
ната надпревара по този 
екстремен спорт, Иван 
беше в топ три на фаво-
ритите. С много спортен 
хъс и умения нашето мом-
че завоюва второто място 
и сребърния медал.

Иван е не само успешен 
състезател, но и активен 
участник в живота на учи-
лището. Той е част от еки-
па, който осигурява озву-
чаването на всички учи-
лищни събития.
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„Орлите на Айтос“ със запомнящо се участие в първия 
областен конкурс по испански език и култура

Ако имате в домакин-
ството си непотребни 
електрически уреди или 
излязло от употреба елек-
тронно оборудване, мо-
жете да се освободите от 
тях лесно, при това на-
пълно безплатно. Услуга-
та се предлага от Община 
Айтос, като част от стра-
тегията й за опазване на 

околната среда. Мобилни 
екипи на „Елтехресурс” 
АД, организират  събира-
нето от домовете и извоз-
ването. 

Заявки могат да се по-
дават всеки работен ден 
на единен телефонен но-
мер – 0 800 14 100, или на 
e-mail: order@makmetal.
eu.

ОБЩИНА АЙТОС
СЪБИРАНЕ И ИЗВОЗВАНЕ НА ИЗЛЯЗЛО  

ОТ УПОТРЕБА ЕЛЕКТРИЧЕСКО И 
ЕЛЕКТРОННО ОБОРУДВАНЕ 

Има теми, които  
сами търсят автора

Иван Русев сред фаворитите 
по планинско спускане

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

Напомняме на гражданите, че на територията на Об-
щина Айтос няма депо за отпадъци. Всички отпадъци от 
територията се извозват от лицензирани фирми на Ре-
гионално депо Братово.

Бъдете бдителни - не предоставейте отпадъците си на 
фирми и лица, които нямат разрешителни за транспор-
тиране на отпадъци. Възползвайте се само от лицензи-
рани за тази дейност фирми.

Нарушителите, които изхвърлят отпадъци на нерегла-
ментирани места ще бъдат санкционирани, съгласно За-
кона за управление на отпадъците.

За повече информация и за въпроси - Катя Ива-
нова, Старши експерт, Дирекция „ТСУРР”, стая №6, 
тел. 0897 992 321.

Отбор „Орлите на Айтос“ Откриване на изложбата на плакати

Испанска надпревара между групите на Айтос, Бургас и Поморие

„ВОДОСНАБДЯВАНЕ И КАНАЛИЗАЦИЯ“ ЕАД 
гр. Бургас

УВАЖАЕМИ ДАМИ И ГОСПОДА,

Уведомяваме Ви, че провеждането на пролетната про-
филактика на съоръженията от водоснабдителна систе-
ма „Камчия“ е насрочено на 18 и 19.05.2021 г.

Планираме спиране на водоподаването в гр. Бургас, 
гр. Камено, гр. Айтос, гр. Поморие, гр. Карнобат, гр. Сун-
гурларе, с. Руен след 22.00 часа на 18.05.2021 г.

Водоподаването ще бъде нормализирано след 23.00 
часа на 19.05.2021 г.

За ж.к. „Меден рудник“ предвиждаме спиране на во-
доподаването след 16.00 часа на 19.05.2021 г., като во-
доподаването ще бъде нормализирано след 16.00 часа 
на 20.05.2021 г.

Съобразно регламента на Наредба № 4 на МРРБ /ДВ 
бр.88/2004 г./ оповестяваме жителите на региона чрез 
средствата за масово информиране.

С уважение:  
Инж. Ганчо Тенев- Изпълнител директор

ЗК „Сила” - с. Пирне
П О К А Н А 

На основание чл.16. ал.3 от Закона на Кооперациите, чл.26 
от Устава на Кооперацията и решение на УС взето с протокол № 
1/14.05.2021г. 

У С   С В И К В А
Редовно годишно-отчетно събрание на ЗК „Сила” с.Пирне, кое-

то ще се проведе на 05.06.2021г. /събота/ от 09 часа в салона на 
читалището на с. Пирне при следния 

Д Н Е В Е Н   Р Е Д :
1. Отчетен доклад на УС за дейността на кооперацията за 2020г.
2. Приемане на годишния финансов отчет за 2020г.
3. Отчет за дейността на КС през 2020 год. Заключение на КС 

по отчета на УС и ГФО на кооперацията.
4. Приемане на производствената програма за стопанската 

2020-2021 година.
5. Утвърждаване на приетите решенията на УС през 2020 г. Осво-

бождаване от отговорност на председателя и членовете на УС и КС.
При липса на кворум, събранието ще се проведе един час по-

късно от първоначално обявения, независимо от броя на при-
състващите. 

от УС на ЗК „Сила” 

Сдружение Ловно-рибарско дружество „Сокол“ гр. Айтос по слу-
чай 1-ви юни „Ден на детето“, организира риболовен турнир, кой-
то ще се проведе на 30.05.2021 г. (неделя) от 8.00 часа в язовир 
„Парка“ гр. Айтос.

Регламент:
1. До участие се допускат деца до 14 г. възраст със заверена 

членска карта риболов за 2021 г.
2. Риболовът ще е на плувка с една пръчка с една кука.
3. Задължително е използването на живарници за уловената 

риба и куковад.
4. След претеглянето в края на турнира, рибата задължително 

се връща във водата.

Програма за турнира по часове:
- Записване на участие на 30.05.2021 г. от 8.00-8.30 ч. на мяс-

то
- 8.30-9.00 ч. теглене на жребий за местата за риболов
- 9.00 ч.- Заемане на местата и подготовка.
- Начало на турнира 9:30 часа.
- Продължителност 2 часа.
- Край 11.30 часа
- 11:30-12:00 Отчитане на резултатите
- 12:30 Награждаване на победителите

От организатора СЛРД „Сокол“ гр. Айтос се осигуряват на-
градите за победителите. Ще има награди за най- много уло-
вена риба, най- голяма риба и много забавление и усмивки.

ДЕТСКИ  
РИБОЛОВЕН ТУРНИР



Ателие-магазин "Мишел" 
отвори врати в Айтос на ул. 
"Иларион Макариополски“ 
№3. Собственик е предпри-
емчивата млада дама Мила 
Неделчева. Да действа, 
това е мотото на талантли-
вата айтозлийка.

За да развиеш собствен 
бизнес, днес ти трябва та-
лант, и то в големи количе-
ства. Но първо, трябва да 
знаеш в кое си най-добър. 
Мила има куража да раз-
вие своите силни страни в 
малък бизнес, в неща, ко-
ито прави с изключител-
но удоволствие. А когато 
си в "свои води", се раж-

дат добрите идеи. "Талан-
тът за мен е искрата, коя-
то те държи буден. Гори в 
теб и ти дава сили да рис-
куваш, за да разкриеш най-
доброто от себе си. Енерги-
ята, която те кара да про-
дължиш напред!", призна-
ва младата жена.

В ателие-магазин „Ми-
шел“ откриваме уникални 
подаръци ръчна обработ-
ка, аксесоари за семейни 
празнични събития, парти 
артикули... Толкова кра-
сиво разнообразие, че се 
чудиш къде по-напред да 
спреш поглед. "Не всич-
ки подаръци са изработе-

ни ръчно, затова го наре-
кох "магазин и ателие". Но 
една част от парти-артику-
лите също са изработени 
от мен", признава Мила. 

Торти от памперси за но-
вородени, рецептурници за 
любителите на кулинария-
та, цифри за рожден ден, 
подаръчни кутии за всяка-
къв повод, персонални по-
даръци уникати, албуми, 
специално за абитуриен-
ти, картички, украси - това 
са само малка част от ори-
гиналните предложения на 
Мила към айтозлии и гос-
тите на Айтос. Много пре-
ди да открие кипрото мага-

зинче, младата дама прие-
ма поръчки онлайн. Така 
че, ако искате празникът 
Ви да е по-цветен, по-емо-
ционален и различен, по-
търсете Мила. Тя притежа-
ва най-ценното - вярата и 
умението да се справи, да 
се справи блестящо...

НП

Свежи цветя, цветни аранжировки и красиви букети предлага новооткрита-
та в Айтос „Творилница Кастеда“, която отвори врати на 17 май. Нова въз-
можност за айтозлии да намерят свежи цветя на ул. "Щерю Русев" 3 (срещу 

входа на бившата детска болница). 
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Танцова школа „Тиара“ с 12 високи отличия  

от Международния фестивал в Пловдив

За юбилейната си 10-а годишнина, 
акробалет „Тиара“ при Военен клуб-
Айтос получи поредното високо при-
знание. Въпреки ковид-ограничени-
ята. На 8 май т.г., Златина Колева и 
нейните момичета и момчета ни за-
радваха с 9 първи, 3 втори и едно тре-
то място от Международния фестивал 
„Пловдив древен и вечен“, който се 
проведе на 8 май т.г.

 Въпреки сложната ковид-ситуация 
и многократните прекъсвания на ре-
петиционния процес, танцова шко-
ла ,,Тиара‘‘ към Военен клуб гр. Ай-

тос успя да подготви 16 танца, с кои-
то да се яви на международния тан-
цов конкурс в Пловдив. 

В програмата на фестивала бяха 
включени над 270 композиции. Танцо-
ва школа ,,Тиара“ участва в 5 танцови 
стила - Musical theatre, Urban Dance, 
Acrobatic Dance, Open и Lyrical. Със-
тавът с ръководител Златина Колева 
се завърна от престижната надпрева-
ра не с една и две, а с общо 12 високи 
оценки от строгото жури -  с 9 първи 
места, с 3 втори и 1 трето място.

,,За нас вече е успех, че въпре-

ки трудната ковид-ситуация, на пър-
во място съставът успя да се задър-
жи, да запазим танцьорите си в до-

бра физическа форма, да подготвим 
композиции на необходимото ниво 
за подобен тип конкурс. А награди-

те са едно приятно допълнение, като 
оценка за положения труд", споделя 
талантливата ръководителка Злати-
на Колева.

Тази година танцова школа ,,Тиа-
ра‘‘ навършва 10 години от създава-
нето си. Във връзка с юбилея, акро-
балетът подготвя редица изненади за 
всички, които следят изявите на шко-
лата и са фенове на нейните твор-
чески изяви. За тези 10 години "Ти-
ара" е донесла за Айтос много на-
гради от републикански и междуна-
родни конкурси, и десетки медали и 
купи от световни първенства по тан-
ци. Айтоските грации имат участие в 
тв предаването ,,България търси та-
лант“, участие в конкурса ,,Бургас и 
морето‘‘, както и съвместни участия 
с певицата Гюлсюм Али. Акробалетът 
се гордее и с многобройните си из-
яви в празнични и благотворителни 
концерти в Айтос и областта. 

Танцова школа ,,Тиара“ благода-
ри на ръководството на Военен клуб 
гр. Айтос за постоянната подкрепа, 
да чудесните условия за репетиции 
и предоставените възможности за 
изява. "Надяваме се още дълги годи-
ни да имаме възможността да съз-
даваме изкуство и да възпитаваме 
у децата любов към него", коменти-
ра за общинското издание Злати-
на Колева.

НП

Танцовата школа празнува 
10-годишен юбилей

Мила Неделчева за силата  
да покажеш най-доброто от себе си...

След строгите противоепидемични мерки, туристите ветерани са отново за-
едно, този път - в парк "Славеева река"-Айтос. Един от поводите - рождени-
ят ден на дългогодишната туристка Руска Минчева, на която 83-те години ни-
как не личат.

Отвориха „Творилница Кастеда“ в Айтос

ПредПриемчивите

Талантливата айтозлийка откри ателие-магазин „Мишел“



Георги РУСИНОВ

„Нефтохимик“ постигна 
изключително важна по-
беда в решаващ мач, и то 
срещу силния отбор на 
„Лудогорец 2“. По този на-
чин „шейховете“ измести-
ха от 14-то място „Локомо-
тив“ (Горна Оряховица), 
който също се бори за 
оцеляване в професио-
налния футбол. Това се 
случва само един кръг 
преди края на първенство-
то.

Бранимир Костадинов 
вкара гол за дублиращия 
тим на „Лудогорец“ още в 
5-ата минута. Първото по-
лувреме завърши при та-
къв резултат. Чак в 71-ва-
та минута бургазлии успя-
ха да изравнят резултата 
с гол на Мохамед Брахи-
ми. 

Успехът на „Нефтохи-
мик“ дойде след драмати-
чен обрат в последните 
минути на мача. За 2:1 от-
беляза Теодор Костов в 
88-ата минута, а Момчил 
Кузманов затвърди побе-
дата на „шейховете“ с гол 

в 93-тата минута, офор-
мяйки крайното 3:1. 

В последния, решаващ 
съдбата на „Нефтохимик” 
във Втора лига кръг, бур-

газлии излизат като гости 
на „Спортист“ в Своге. 
Прекият конкурент за оце-
ляване – „Локомотив“ 
(Горна Оряховица), също 

гостува. Бургазлии ще 
стискат палци „локомо-
тивци“ да се препънат сре-
щу „Септември“ в столи-
цата.

Георги РУСИНОВ

Интригата за лидерското 
място в Югоизточна Трета 
лига остава. „Черноморец“ 
разгроми отбора на „Со-
кол“ (Марково) с 5:1 като 
домакин в Бургас. В пред-
ния кръг „акулите“ се пре-
пънаха и загубиха лидер-
ската позиция след загуба 
от „Горски извор“ с 2:1. С 
такъв резултат тимът на 
„Загорец“ (Нова Загора) из-
лезе начело, надвивайки 
„Ямбол 1915“. Другият тим, 
който се бори за класира-
не във Втора лига – „Мари-
ца“ (Пловдив), победи с ми-
нималното 1:0 тима на „Лев-
ски“ (Карлово).

В този кръг обаче „Черно-
морец“ бързо се завърна 
към пътя на победата. Ма-
чът срещу „Сокол“ беше ре-
шен още преди почивката, 
когато домакините вкараха 
три гола. Първия гол отбе-
ляза Антон Узунов, който 
реализира на празна вра-
та. Второто попадение дой-

де в 28-ата минута, когато 
щатният голмайстор Мари-
ян Тонев се разписа за по-
реден път. Голът дойде след 
центриране от корнер и 
удар по диагонала. Отново 
Тонев направи резултата 
класически 8 минути по-къс-
но след хубав пас на Сла-
ви Шопов от дясната стра-
на.

Четвъртото попадение 
дойде през второто полувре-
ме. Още в 47-мата минута 
Стоян Мантаров отбеляза с 
глава след центриране от 
корнер. Втори гол отбеляза 
Антон Узунов за 5:0 след 69 
минути игра. След като се 
озова сам срещу вратаря, 
той не сбърка и прати топка-
та зад голлинията.

Почетният гол за гостите 
дойде три минути преди 
края. Реализиран бе от Ди-
мо Стайковски с диагона-
лен удар малко извън нака-
зателното поле.

В последните два кръга 
от сезона „Черноморец“ до-
макинства на „Левски“ 

(Карлово) и гостува в Кар-
нобат. „Загорец“ излиза 
срещу „Атлетик“ в Куклен и 
приема у дома „Гигант“ (Съ-
единение). Тимът на „Мари-

ца“ (Пловдив), изглежда, 
има най-лесна програма. 
Пловдивчани гостуват в 
Стара Загора на „Верея“, 
който е едва с една победа 

цял сезон, и посрещат у до-
ма „Борислав“ (Първомай). 
По всичко изглежда, че от-
борът, който ще се класира 
за Втора лига, ще стане 

ясен в последния кръг. „За-
горец“ и „Марица“ са с по 
77 точки, „Черноморец“ е 
трети със 75. 

Другите два 
отбора от 
Бургаска област 

в Югоизточна Трета лига съ-
що се представиха отлично в 
изминалия кръг. Позатънали-
ят в последно време на дъно-
то отбор на „Несебър“ най-
накрая изплува от там. Несе-
бърлии разгромиха отбора на 
„Верея“ (Стара Загора) с 6:0. 
Така „Несебър“ излиза на 16-
ата позиция с три точки по-
вече от „Спартак“ (Пловдив). 
Отборът на „Карнобат“ е по-
спокоен след победата си с 
2:0 над „Горски извор“. В по-
следните си два мача „Несе-
бър“ задължително ще търси 
победите, за да остане в Юго-
източна Трета лига. Те игра-
ят с „Борислав“ и „Ямбол 
1915“.
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Четири златни медала и един бронзов 
завоюваха ветроходците от ОВК „Несе-
бър-2000“ на традиционната междуна-
родна регата „Порт Бургас – Бургаска вет-
роходна седмица“. В надпревара, състо-
яла се преди броени дни, несебърските 
спортисти мериха сили и майсторство със 
състезатели от Малта, Русия, Румъния, 
Германия и родни отбори.

На най-високото стъпало на почетната 
стълба се изкачиха:

Диана Маркова – клас Лазер 4.7 гене-
рално класиране и при девойки старша 
възраст;

Божидара Бозовайска – клас Лазер 4.7, 
девойки младша възраст;

Анастас Петров – клас Фин;
Златко Атанасов – клас Лазер Стан-

дарт.
Бронзовият ни медалист е Георги Ма-

ноилов, спечелен в клас Лазер 4.7, юно-
ши старша възраст.

СКАНДАЛ Нови медали за 
несебърските ветроходци

„Черноморец“ запазва шансове за 
класиране след разгромна победа

Чф

„Нефтохимик“ обърна втория  
отбор на „Лудогорец“ в решаващ мач

ФУтБОЛ

На „ЛаЗУР“

ПОКАНА
Днес 18.05.2021 г. Управителният съвет при ТПК "Строител" - гр. 

Бургас Ви кани най-учтиво да присъствате на Годишно отчетно събра-
ние, което ще се състои на 04.06.2021 г. от 10:00 часа в сградата 
на ОС на ТПК - Бургас, ул. "Силистра" 1 при следния дневен ред:

1. Освобождаване на нередовни член-кооператори.
2. Приемане и одобряване отчета на УС за дейността на коопе-

рацията, годишния финансов отчет, отчета за приходите и разхо-
дите и разпределение на резултата за 2020 г.

Докл. Донка Шахова - председател на кооперацията.
3. Заключение на КС по отчетния доклад на УС и счетоводните 

резултати и отчет за дейността на КС за изминалата 2020 г.
Докл. Андон Ламбринов - председател на КС
4. Разни.
Управителен съвет на ТПК "Строител" - гр. Бургас
   ПРЕДСЕДАТЕЛ: Д. Шахова

ОБЯВА
"КОНФИМА" ЕООД уведомява за инвестиционно предложение: 

"Изменение на ПУП-ПРЗ в обхват на УПИ XIX-47а (ПИ 
07079.659.478), XV-1 (ПИ 07079.659.482), XIV-47а (ПИ 
07079.659.479), XIII-1 в кв.2 и УПИ I-1, в кв.6 (ПИ 07079.659.477) 
и ПУП-ПРЗ за ПИ 07079.659.481 и ПИ 07079.659.495, кв.2 пo 
плана на ПЗ Победа, гр.Бургас"

ПОКАНА
Управителният съвет на сдружение ловно-рибарско дружество 

“СОКОЛ 2001” град Малко Търново, на основание чл.25 ал.3 от 
Устава на сдружението свиква общо отчетно изборно събрание с 
избраните делегати членове от сдружението на 18 юни 2021г. от 
17.00 часа в голямата зала на читалище „Просвета“ град Мал-
ко Търново при следния дневен ред :

1. Отчет за дейността на УС на сдружението за периода март 
2020г. март 2021г.

2. Отчет за дейността на КС по дейността на сдружението за пе-
риода март 2020 г.март 2021г.

3. Финансов отчет за ловен сезон 2020г. - 2021г.и бизнес план 
2021г.-2022г. 

4. Разглеждане на годишен финансов отчет за 2020г..
5. Приемане на годишен финансов отчет за 2020г.
6. Приемане отчетите на УС и КС и освобождаване на Председа-

теля и УС от отговорност.
7. Приемане на нови членове и освобождаване.
8. Определяне размера на чл. внос за 2022г. и всъпителния за 

ловен сезон 2021г / 2022г.
9. Избор на Председател, Управителен съвет и Контролен съвет 

на сдружението.

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА УС НА СЛРД”СОКОЛ”СОКОЛ 2001”
(Р. ДЕРМЕНДЖИЕВ)

П О К А Н А
ЗА ОБЩО СЪБРАНИЕ

ЗКПУ „Анхиало” – гр. Поморие кани своите член-кооператори 
на годишно отчетно Общо събрание, което ще се проведе на 
05.06.2021 г. (събота) от 8,00 часа в клуба на Тракийското дру-
жество в гр. Поморие, при следния

Д Н Е В Е Н   Р Е Д :
1. Приемане на нови член-кооператори.
2. Отчет на Управителния съвет за дейността на ЗКПУ „Анхиало” 

за 2020 г.
3. Годишен финансов отчет за 2020 г. 
4. Одиторски доклад за 2020 г.
5. Отчетен доклад на Контролния съвет за 2020 г.
6. Покриване на загубата.
7. Избор на регистриран одитор.
8. Избиране на нов председател на ЗКПУ „Анхиало“.
Член-кооператорите да носят документ за самоличност (лична 

карта).
При липса на кворум събранието ще се отложи с един час и ще 

се проведе на същото място при същия дневен ред.
От ръководството

Поканата е поставена на видни места в града: 1. На входа на 
Административната сграда на ЗКПУ „Анхиало” – гр. Поморие, 
ул. „Солна” 10; 2. В петте магазина за хляб в гр. Поморие и един 
в с. Каменар, общ. Поморие; 3. В двата пенсионерски клуба – в 
ЦГЧ Поморие и кв. „Св. Георги” на гр. Поморие.

ОБЯВа

Търся тракторист-механизатор до 45 години. 
Работи се с нови машини.Целогодишна работа, 

добро заплащане. Район Бургас.
телефон за връзка: 0899 929083

за РЕКЛаМа 
056 82 54 35, 0878 424 698
www.faragency.bg



Дона МИТЕВА 
Силвия ШАТЪРОВА

С богата програма бе от-
крито осемнадесето изда-
ние на туристическа борса 
„Вашата ваканция“. 

Изложението събра в 
рамките на два дни 21 учас-
тници, сред които и мно-
го общини от цялата стра-
на. Тази година конкретна-
та насоченост е спа и здра-
вен туризъм, с което бран-
шът отговаря на зачестили-
те търсения в тази посока. 
На преден план също е въ-
трешният туризъм.

Участниците в първата 
присъствена туристическа 
борса у нас „Вашата вакан-
ция“ получиха  поздравите-
лен адрес от служебния ми-
нистър на туризма Стела 
Балтова. В него се казва: 
„Радвам се, че въпреки све-

товната пандемия и изпита-
нията, пред които е изпра-
вен туристическият бранш, 
представителите на секто-
ра имат възможност да се 
съберат на едно място, да 
споделят идеи и практики, 
с които да продължаваме 
да утвърждаваме България 
като предпочитана дестина-
ция за пътуване през цяла-
та година. От изключител-
но значение е, че обръща-
те специално внимание на 
здравния туризъм. Меди-
цинският, балнео- и спа ту-
ризмът могат да бъдат сти-

мул за отрасъла и връщане-
то към предишните нива“.

Областният управител 
Вълчо Чолаков изрази сво-
ето възхищение от смелост-
та на организаторите да 
проведат борсата на живо, 
при всички необходими мер-
ки. „Искам да благодаря на 
всички организатори, че 
днес това събитие се състои 
присъствено, за разлика от 
вашите колеги на север от 
Бургас, които го проведо-
ха онлайн. Прави впечатле-
ние, че записаните участни-
ци не отстъпват като брой на 

Община Приморско 
традиционно присъст-
ва на туристическо-
то изложение „Ваша-
та ваканция“. И тази 
година не направи из-
ключение.

Както останалите 
градове на юг от Бур-
гас, и в Приморско оч-
акват силен летен се-
зон. По-добър от ми-
налото лято. „Обновя-
ва се инфраструктура-
та. Целта е да има по-
вече простор. Голяма 
част от събитията ще 
се планират в послед-
ния момент. Искрено 
се надяваме те да се 
случват. Иска ни се 
тази година да се слу-
чат трите дни опера на 
Беглик Таш“, коменти-
ра Люба Желева, ди-
ректор Дирекция „Ту-
ризъм“ в Община При-
морско. Тя не пропус-
на да отбележи и това, 
че се подготвя изложе-
нието „Българско е“, което 
радва много туристите.

За българите като турис-

ти, Желева споделя: „Хора-
та са любопитни – искат да 
видят всичко, да обиколят 

навсякъде, не са от тези, 
които стоят само в хотела 
и на плажа“.

С це

Сезонът започва с доста 
въпросителни, както бе и 
миналата година. Разликата 
е, че сега браншът го по-
среща с лек оптимизъм. 
Въпреки трудното тръгване 
на сезона, очакванията са, 
ако времето позволи, да се 
изтегли активността на се-
зона към есента. Основно 
от бранша обаче са наяс-
но, че силните месеци ще 
са юли и август.

„Надяваме се колегите – 
наши партньори и всички 
заети в туризма да са си 
дали ясна сметка, че тряб-
ва да бъдат обективни. И в 
привличането на нови па-
зари трябва да се вклю-
чим всички, защото иначе 
отново ще загубим сезона. 
Подхождаме с надежда към 
балканските страни – част 
от тях вече се отвориха, 
свалиха своите рестрикции. 
Очакваме в момента румън-
ския пазар. Гърция отвори. 
Турция, въпреки локдауна 
до края на месеца, пазари-
те им за следващия вече са 
отворени. Същевременно 
Полша, на която много зала-
гахме тази година като осно-
вен пазар, успя да постигне 
споразумение с Хърватска 
– въпреки това резервации 
от Полша има, които са за 
втората половина на юли-
август“, коментира Павлина 
Русева. 

Тя подчерта и това, че ко-

легите й от сектора, които 
работят изходящ туризъм, 
все още нямат възможност 
да развиват дейност. Затова 
се надяват на това поне вхо-
дящият туризъм да успее да 
регистрира положителни ре-
зултати.

Що се отнася до българ-
ския туризъм, надежди-
те са големи. „Много е ва-
жно да бъде върнато дове-
рието на българския турист. 

Практиката доказа, че паза-
ри има за всеки един сег-
мент. Българинът е зажад-
нял за пътувания като цяло. 
Той умее да планува почив-
ката си. Ако успеем да до-
развием допълнителните ус-
луги, да развием и култур-
ния туризъм, ще успеем да 
привлечем повече нашенци. 
Тогава и цената няма да е 
толкова  висока“, изрази на-
дежда туроператорката.

В Созопол очакват нати-
скът от туристи това лято 
да е още по-голям. Такива 
са очакванията на туристи-
ческия бранш от култовото 
градче, известно с вампи-
ра, дамгите и сладкото от 
смокини.

Поклонническият туризъм 
е част от онази ниша, която 
дава възможност за собст-
вен облик. „Преди локда-
уна пред църквата „Св. св. 
Кирил и Методий“ имаше 
опашка от руснаци. Сега 
тях ги няма, но българите, 
които идват, също се ре-
дят, за да видят мощите на 
свети Йоан Кръстител“, каз-
ва  Йордан Петков, дирек-
тор Дирекция „Управление 
на собствеността туризъм и 
исторически дейности“.

По негови думи ресторан-
тьорите и хотелиерите от 
града са много доволни от 
миналогодишното лято.

„Българинът е много до-
бър турист. Три ракии пие 
с една салата, обича да 
си угажда“, хвали нашен-
ци той. Най-предпочитан 
Созопол бил сред столи-
чани, но не липсват турис-
ти и от всички кътчета на 
България.

Тази година на гостите 
Созопол ще предложи два 

нови понтона на приста-
нището – едно прекрасно 
място за разходка и сним-

ки, заедно с крайбрежната 
алея, където се поставят и 
нови пейки.

Павлина Русева, член на УС на  
„Обединение бъдеще за туризма“: В Созопол очакват голям 

наплив от летовнициВажно е да върнем  
доверието на българите
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туризъм

От „Зелена Странджа“ 
подготвят пътеводител с 
еднодневни маршрути с 
начална точка Бургас. Той 
включва маршрути в цяла-
та област. На този етап има 
електронен вариант на пъ-
теводителя, който все още 
се обогатява с информа-
ция. Маршрутите са изпи-
тани. Сега трябва да се оп-
ишат и да бъдат издадени 
в хартиен вариант.

„Опитваме се да пред-
ставим Бургас не само като 
морска дестинация, но и 
като място с много инте-
ресни планински маршру-
ти през четирите сезона, а 
не само през лятото. Освен 
това Странджа е много 
подходяща за индивиду-
ални туристи – колоездачи 
или пешеходци. Маркиран 

е най-дългият маршрут от 
Елхово до Ахтопол. „Тур 
Странджа“, който може да 
оживи целия регион. И ту-
ристи с раници да оживят 

къщите за гости“, коменти-
ра Владимир Димитров, до-
пълвайки, че сега се под-
готвя и пътеводител за “Тур 
Странджа“.

Подготвя се пътеводител  
с еднодневни маршрути в региона

Йордан Петков

В Приморско обновяват инфраструктурата

В пъти по-добър сезон 



„Неяснотите пред турис-
тическия сезон са голе-
ми, той няма да е по-ле-
сен от предходния“, заяви 
пред „Черноморски фар“ 
Кристалина Пирева - екс-
курзовод. Дружеството 
на екскурзоводите „Ваня 
Райкова“ се представяше 
на туристическата борса. 

Екскурзоводите се на-
дяват неяснотите да се из-
чистят до края на юни и все 
пак сезон да има през юли 
и август.

„Надяваме се на тради-
ционните пазари - Чехия, 
Люксембург, Германия, 
Полша, Великобритания 
да се отпушат и все пак да 
имат работа колегите“, за-
яви тя, към това се доба-
вят и надеждите за стъпки 
на временното правител-
ство с Русия, за да прис-
тигнат и рускоговорящите 
туристи.

От дружеството през по-

следните два уикенда пар-
тнират на Община Бургас за 
новия продукт „Бургас отви-
соко“, като развеждат бур-
газлии и гости по интересни 
бургаски места, като кула-
та на пожарната, панорама-
та на хотел „България“ и те-

расата на новия Конгресен 
център. Пешеходните туро-
ве обхващат и други мес-
та и се радват на голям ин-
терес от страна на бургаз-
лии и гости, които си правят 
снимки и виждат родния си 
град през друг поглед.
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Туризъм
участниците през 2019 годи-
на, което е показателно. Мо-
ята молба към вас като ро-
дител, гражданин и ползва-
тел на туристически услуги 
е: нека тази година услуги-
те, които предлагате, да бъ-
дат като качество по-добри. 
Нека да се стремим да до-
кажем, че сме по-добри от 
нашите съседи - гърци, тур-
ци и други, които предста-
вят туристически продукти“, 
каза той и пожела здраве и 
сезонът да е в пъти по-до-
бър от предходния. Допъл-
ни и това, че е на разполо-
жение на бранша за съдей-
ствие и помощ.

„Това изложение бих го 
нарекла изложение на на-
деждата, защото всички 
си спомняте как изглежда-
ше май 2020. Сега, когато 
виждам толкова хора, усе-
щането е невероятно. Убе-

дена съм, че и тази година 
сезонът ще мине под зна-
ка на ключовата дума „си-
гурност“. Наша обща зада-
ча е да насърчаваме хора-
та, които имат отношение 
към този бизнес за ваксина-
ции - за да се затвърди това 
усещане за сигурност. Раз-
бира се, това е доброволен 
акт, но когато повече хора 
споделят, а вече има такива 
кампании, и когато има под-
ходящите послания, тогава 
атмосферата става по-вед-
ра и дава кураж на всеки 
един да си позволи вакан-
ция“, акцентира  в своето 
поздравление към участни-
ците в изложението зам.-
кметът на община Бургас 
Диана Саватева. 

Културният туризъм бе 
силно застъпен в програма-
та на изложението. „Общи-
на Бургас полага усилия го-

дини наред да понесе един 
много цветен, пълнокръвен 
и разнообразен продукт на 
посетителите на града. На-
дявам се и тази година мно-
зина да се възползват от те-
матичните уикенди. Надя-
вам се заедно с бизнеса да 
подготвим един много раз-
нообразен и успешен се-
зон“, допълни Саватева.  

Соня Енилова, председа-
тел на Бургаска регионал-
ната туристическа асоци-
ация, организатор на из-
ложението благодари на 
всички за участието. Изра-
зи увереност, че работата 
е била ползотворна.

В рамките на дните на из-
ложението бе организиран 
инфотур за 60 туроперато-
ри от цялата страна, които 
се запознаха с новите ту-
ристически предложения в 
Бургаска област. 

„Крепостта Русокастро 
е най-новият туристически 
обект, който е създаден в 
Бургаска област. За първи 
път община Камено участва 
в туристическата борса, и то 
с него. Предстои му вписване 
в националния регистър“, за-
яви заяви Радовеста Стюарт, 
която работи по проекта за 
социализация на крепостта 
Русокастро.

Според нея сега целта е об-
щината да промотира обекта 
си и да го направи популя-
рен. Крепостта вече приема 
туристи, използва се и зона-
та около нея.

Общината ще представи 
новия си обект на няколко съ-
бития в съседна Турция.

Русокастро е единствена-
та българска крепост в реги-
она и една от най-големите в 
България. Досега беше раз-
кривана от археолозите, за 
да стане интересна за тури-
стите, трябваше да бъде на-
правена реставрация и со-
циализация. Този обект и към 
момента се посещава от ту-
ристи, допълнително ще се 
презентира пред туроперато-
ри, за да го включат те в сво-
ите програми. Тепърва ще се 
говори за Русокастро. Тази 

задача е поета и ще има ин-
фотур за туроператори, ще им 
бъде представено как може 
да бъдат водени туристи. 

В района има условия за 
скално катерене и за ани-
маторски дейности, става 
ясно от думите на Радовеста 
Стюарт.

Предстои да бъде разрабо-
тен цялостен маршрут меж-
ду три интересни обекта от 
Средновековието - крепост-

та Деултум, Акве Калиде и 
Русокастро, които ще бъдат 
включени в общ маршрут.

Средновековната крепост 
е строена през първата по-
ловина на 13 век на площ от 
52 декара, внушителна за вре-
мето територия.

В най-високата част на кре-
постта се намира единствена-
та открита засега шестоъгъл-
на владетелска кула с разме-
ри 16 и 11,50 метра.

Кристалина Пирева, председател на Югоизточен 
съюз на екскурзоводите „Ваня Райкова“ - Бургас:

Фокусирали сме се към 
всички туристи, които по-
сещават редовно община 
Несебър, както и върху на-
шия местен български ту-
рист. Надяваме се на едно 
успешно лято, погрижили 
сме се за сигурността на ту-
ристите и сме обновили ин-
фраструктурата.

Освен че разчитаме на 
нашия имидж - град под еги-
дата на ЮНЕСКО, ние по-
лагаме усилия за обновя-
ване на инфраструктурата, 
имаме реализирани про-
екти, които са свързани с 
промотиране на културно-
то наследство, заявиха от 
Община Несебър по време 
на участието си в туристи-
ческото изложение.

„Все повече туристи по-
сещават общината не само 
заради морето, а и зара-
ди културното наследство 

и грижите по опазване-
то му. Туристите харесват 
Несебър заради културните 

паметници, които сме съх-
ранили“, допълва още Галя 
Бабева.

Галя Бабева, директор Дирекция „Европейски програми  
и развитие и екология“ в Община Несебър:

Туристите посещават Несебър заради 
културните паметници, които сме съхранили

Лято 2021 няма да е 
по-лесно от предходното

В пъти по-добър сезон си пожелаха участниците 
във „Вашата ваканция“

Колежът по туризъм към 
университет „Проф. д-р Асен 
Златаров“ участва със свой 
щанд в туристическата бор-
са. Неговият директор проф. 
Братой Копринаров комен-
тира, че стремежът е да се 
запознае обществеността с 
възможностите на учебното 
заведение. На първо мяс-
то с новите специалности, 
едната от миналата година 
– „Мениджмънт на туропе-
раторската и турагентската 
дейност“. А по отношение 
на другата – „Организация и 
управление на хотела и рес-
торанта“ - новостите, кои-
то се предлагат като съдър-
жание.

„Участието ни в това съ-

битие има две цели: 
да запознаем наши-
те потенциални кан-
дидат-студенти, а и 
обществеността като 
цяло, с новостите 
в Колежа, а от дру-
га страна – имиджов 
характер. Създаване 
на контакти с бран-
ша. Смятам, че това 
е полезно и за двете 
страни“.

Очакванията към 
приема, който е през 
есента са, че ще бъде 
изпълнена държавна-
та поръчка. „Последните две 
години дадоха негативно  от-
ражение върху развитието 
на отрасъла. Всеки един от 

младите хора желае да по-
лучи реализация с възмож-
ности за израстване“, допъл-
ни проф. Копринаров.  

Проф. Братой Копринаров, директор на Колеж по 
туризъм към университет „Проф. д-р Асен Златаров“:

Русокастро - най-новият 
обект в Бургаска област

Искаме да запознаем обществеността 
с новостите в Колежа
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в бургас

В „Страх“ се 

4 Оуен Уол

4 Оуен Уол

Куп 
театрал

„Черноморски фар“

С емоционална церемо-
ния Националното учили-
ще за музикално и сценич-
но изкуство „Проф. Панчо 
Владигеров“ в Бургас, из-
прати  випуск 2021. 

Последен звънец би за 
51 зрелостници, които 
през годините изучаваха 
специалностите „Музи-
кант-инструменталист“, 
„Поп и джаз пеене“, „Кла-
сическо пеене“, „Актьор-
ско майсторство“, „Кла-
сически балет“, „Сцени-
чен костюм“ и „Рекламна 
графика“.

За първи път в своята 
60-годишна история елит-
ното училище изпрати 
випуск, който е започнал 
своето обучение от пър-

ви клас.
Елегантни, усмихнати и 

вдъхновени, абитуриен-
тите бяха посрещнати от 
по-малките си съученици, 
преподаватели, родители 
и много гости.

Дванайсетокласници-
те, посветили своите уче-
нически години на изку-
ството, бяха изпратени с 
песни, фойерверки, шам-
панско, много усмивки и 
сълзи – както от радост, 
така и от доза тъга зара-
ди раздялата с любимото 
училище. Десетки бало-
ни полетяха в небето над 
училището по изкуства в 
морския град.

Музикалното изпрати випуск, 
започнал обучението си от 1 клас

Пол и Реми се 
завърнаха в Бургас 
с пясъчна русалка

WWW.faragency.bg

Следете новините 
в развитие и на мобилната 
версия, достъпна за всички 

смарт устройства

Спасени сърнички 
си родиха свои 
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